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Resumé:  
I løbet af få måneder blev Mit Sygehus-app’en implementeret i Psykiatrien i 2020 som følge af COVID-19 og 
et tvingende behov for at behandler og patient alligevel kunne mødes.  
Der blev gennemført undervisning og opstart kun ved brug af virtuelle møder samt webinar-undervisning.  
I dag afholdes månedligt cirka 2000 videokonsultationer i Psykiatrien i Region Syddanmark. Vi afholder flere 
videosamtaler end på de somatiske sygehuse. Dette til trods for, at vi har med patienter at gøre, som kan 
være udfordrede på at se et billede af sig selv, når man afholder samtalen. Eller patienter, som kan føle sig 
overvågede, også uden at kameraet kører.  
 
Nævn tre budskaber, som oplægsholderen giver svar på i sit indlæg:  
1. Kan man anvende videokonsultation i Psykiatrien?  
2. Hvad synes patienter og behandlere om anvendelse af video?  
3. Hvordan kan vi optimere brugen af videoløsninger fremadrettet?  
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